
Protokół z XXVI Nadzwyczajnej 
 Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu 

odbytej w dniu 14 czerwca 2016 roku
 w sali Urzędu Miejskiego

Ustawowa liczba Radnych  - 21 

Obecnych na Sesji               - 17

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad Nadzwyczajnej XXVI Sesji Rady Miejskiej.
2. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Planu  zrównoważonego

rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla miasta Łowicza.
3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych,  których

właścicielem  lub  zarządzającym  jest  Gmina  Miasto  Łowicz,  udostępnionych  dla
operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów.        

4. Przyjęcie  oświadczenia zawierającego stanowisko Rady Miejskiej w Łowiczu w sprawie
wyrażenia woli udzielenia pomocy polskiej rodzinie z Ukrainy.

5.  Zakończenie obrad Nadzwyczajnej XXVI Sesji Rady Miejskiej.

Ad.1.
Otwarcia  obrad  XXVI  Nadzwyczajnej  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  dokonał
Przewodniczący Rady Miejskiej w Łowiczu Radny Michał Trzoska.  Powitał  Radnych oraz
zaproszonych  gości:  Burmistrza  Miasta  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego,  Naczelników
Wydziałów, pracowników Urzędu Miejskiego i przedstawicieli mediów.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska  odczytał  wniosek  o  zwołanie
Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej wraz z uzasadnieniem.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska  odczytał  pismo  o  wprowadzenie  do
porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych,
których  właścicielem  lub  zarządzającym  jest  Gmina  Miasto  Łowicz,  udostępnionych  dla
operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów.

(stanowi załącznik)

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że Urząd Miasta złożył wniosek
18  marca  2016  r.  o  dofinansowanie  ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Rozwoju
Regionalnego  na  realizację  przedsięwzięcia  dot.  unowocześnienia  taboru  transportowego
Gminy Miasto Łowicz. Urząd Miasta otrzymał pismo z Urzędu Marszałkowskiego, w którym
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istnieje  wymóg  10  dniowego  terminu  na  ujednolicenie  wyliczeń  w  załączniku.
Przygotowywane są odpowiedzi na wskazane przez Urząd Wojewódzki uwagi. 
Uchwała  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych,  których  właścicielem  lub
zarządzającym jest Gmina Miasto Łowicz, udostępnionych dla operatorów i przewoźników
oraz  warunków  i  zasad  korzystania  z  tych  obiektów  musi  być  zaopiniowana  przez
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska. 
Przypomniał,  że na jednej z Sesji Rady Miejskiej  przedstawiał Radnym maila od polskiej
rodziny z Ukrainy proszącej o przyjęcie jej do Łowicza. Radni w 100 % wyrazili opinię, że
miasto  powinno  przyjąć  rodzinę.  Projekt oświadczenia  zawierającego stanowisko  Rady
Miejskiej  w  Łowiczu  w  sprawie  wyrażenia  woli  udzielenia  pomocy  polskiej  rodzinie  z
Ukrainy nawiązuje do tej sprawy.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej Michał  Trzoska stwierdził,  że  proponowany porządek
obrad XXVI Nadzwyczajnej Sesji wraz z projektami uchwał Radni otrzymali. Zapytał czy są
pytania, uwagi lub inne propozycje do porządku obrad. Radni innych propozycji nie zgłosili.

Przewodniczący  Rady Miejskiej Michał  Trzoska zaproponował  przegłosowanie  zmiany
porządku obrad dzisiejszej  Nadzwyczajnej  Sesji,  polegającym na  wprowadzeniu w pkt 3
projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem
lub  zarządzającym  jest  Gmina  Miasto  Łowicz,  udostępnionych  dla  operatorów
i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów.

17 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujący”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  jednogłośnie  czyli
bezwzględną  większością  głosów  ustawowego  składu  Rady  zmieniła  porządek  Sesji
Nadzwyczajnej, wprowadzając w pkt 3 powyższy projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska w pkt. 4 zaproponował wprowadzenie
przyjęcia  oświadczenia  zawierającego  stanowisko  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  w  sprawie
wyrażenia woli udzielenia pomocy polskiej rodzinie z Ukrainy.

17 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujący”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  jednogłośnie  czyli
bezwzględną  większością  głosów  ustawowego  składu  Rady  zmieniła  porządek  Sesji
Nadzwyczajnej, wprowadzając w pkt. 4 przyjęcie powyższego oświadczenia.

Zaproponował, aby Sekretarzem XXVI Nadzwyczajnej Sesji został Radny Krzysztof Janicki,
który wyraził zgodę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał  Trzoska  stwierdził,  że na Sesji  Rady Miejskiej
obecnych jest 17 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.
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Ad. 2
Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Planu  zrównoważonego
rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla miasta Łowicza– przedstawił Pan Paweł
Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.

(stanowi załącznik)

Radny Robert Wójcik zapytał,  czy kwoty we wniosku o dofinansowanie i  w załączniku
do Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla miasta Łowicza
były różne.
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK kwoty różniły się pomiędzy kwotami z załącznika
do  Planu  zrównoważonego  rozwoju  publicznego  transportu  zbiorowego  a  kwotami
uwzględnionymi we wniosku do RPO. Organ sprawdzający zwrócił uwagę, aby kwoty te były
identyczne i zgodne. Nie ma możliwości poprawienia załącznika do wniosku, dlatego kwoty
zostaną  ujednolicone  poprzez  zmianę  załącznika  Planu  zrównoważonego  rozwoju
publicznego transportu zbiorowego.
Radny Robert Wójcik zapytał, czy kwoty w załączniku do wniosku są wyższe.
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK odpowiedział, że kwoty w załączniku do wniosku są
wyższe.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

17 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr XXVI/171/2016 

Ad. 3
Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych,  których
właścicielem  lub  zarządzającym  jest  Gmina  Miasto  Łowicz,  udostępnionych  dla
operatorów  i  przewoźników  oraz  warunków  i  zasad  korzystania  z  tych  obiektów-
przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.

( stanowi załącznik)

Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  WSK poinformował,  że  na  posiedzeniu  Komisji
Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta  została  poruszona  sprawa  dot.  lokalizacji  przystanków
autobusowych  na  ul.  Łódzkiej.  Niezgodna  była  lokalizacja  rzeczywista  przystanków
z przedstawioną lokalizacją w załączniku nr 1 do uchwały. Zostało ustalone, że lokalizacja na
wysokości  nieruchomości  53  i  90  to  lokalizacje  (pomimo  tego,  że  są  to  zabudowy  bez
numeracji),  gdzie  będą  znajdować  się  przystanki  autobusowe.  Jeżeli  słupek  znajduje  się
w  innym  miejscu,  pracownicy  MZK  niezwłocznie  go  przesuną  na  właściwe  miejsce.
Lokalizacje na wysokości nieruchomości 19 i 28 są lokalizacjami stałymi.
Radny Robert Wójcik zapytał,  czy Urząd Miasta zdąży z uzupełnieniami i czy instytucja
oceniająca może odrzucić projekt.
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Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta nigdy nie  jest  wiadome  czy wniosek będzie
prawidłowy.  Urząd  Miasta  odpowie  na  wszystkie  pytania,  uwzględniając  uwagi  organu
opiniującego.  Nie  jest  dopasowane  prawo  unijne,  prawo  ministerialne,  prawo  Urzędu
Marszałkowskiego i akty prawa miejscowego miasta Łowicza do aktów nadrzędnych. Często
trzeba szukać słownych określeń i wyjaśnień aktów prawnych i dostosować się do nich. Nie
ma tu trudnych spraw, nie do załatwienia. Urząd Miasta wie jak odpowiedzieć na wszystkie
pytania. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zapytał, czy fakt, że MZK jest jednostką
budżetową rodzi jakieś trudności. Jak zwykle gminy rozwiązują tę sytuację, w jaki sposób
zarządzają komunikacją miejską.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że gminy zarządzają komunikacją
miejską głównie w formie spółek. Urząd Miasta również rozważał formę spółki, ale okres
trwałości projektu na zakup nowych autobusów, z którego miasto skorzystało wynosiłby 5 lat.
Nie było czasu, żeby pochylić się nad zmianami.
Radna  Zofia  Kroc zapytała,  ile  nowych  przystanków  powstanie  wg.  przedstawionego
wykazu.
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK poinformował, że nie powstaną nowe przystanki,
powstaną  nowe  wiaty.  Urząd  Miasta  nie  przewiduje  tworzenia  nowych  przystanków
autobusowych.
Radna Zofia  Kroc zarząd  osiedla  „Stare  Miasto”  w  roku  2015  występowało  o  budowę
przystanku na ul. Klickiego. Czy jest to możliwe na chwilę obecną.
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK na chwilę obecną nie jest możliwe, aby postawić
przystanek autobusowy na ul. Klickiego.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

17 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr XXVI/172/2016 

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta podziękował, za jednogłośne przyjęcie uchwały
i dużą frekwencję Radnych na posiedzeniu Sesji Nadzwyczajnej.

Ad. 4 
Projekt oświadczenia zawierającego stanowisko  Rady Miejskiej w Łowiczu w sprawie
wyrażenia woli udzielenia pomocy polskiej rodzinie z Ukrainy- przedstawiła Pani Maria
Więckowska Sekretarz Miasta.

( stanowi załącznik)
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Radny Mariusz Siewiera zapytał,  co należy rozumieć pod stwierdzeniem „innej pomocy,
niezbędnej  do  rozpoczęcia  nowego  życia  w  Polsce”  zawartego  w  przedstawionym
oświadczeniu. Zapytał, czy rodzina zostanie sprowadzona bezterminowo do miasta.
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta poinformowała, że rodzina posiada kartę stałego
pobytu,  może  skorzystać  z  mieszkania  komunalnego,  otrzymuje  umowę  najmu  i  opłaca
czynsz i inne rachunki. Urząd Miasta nie będzie utrzymywać rodziny. Urząd Miasta postara
się znaleźć pracę tym ludziom. Rodzinie będzie przysługiwać wszystko co dotyczy opieki
społecznej,  zasiłek  z  Urzędu  Pracy.  Pod  stwierdzeniem  „innej  pomocy,  niezbędnej  do
rozpoczęcia nowego życia w Polsce” należy rozumieć pomoc pracownika MOPS. Pani Kasia
Sobieszek pomoże rodzinie  odnaleźć  się w mieście.  Pokaże gdzie  jest  sklep,  przychodnia
lekarska itp. 
Radny  Robert  Wójcik zapytał,  czy  Urząd  Miasta  ma  pomysł  na  konkretne  mieszkanie
przeznaczone dla rodziny.
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta poinformowała, że Urząd Miasta zaoferowałby
mieszkanie przy ul. Kaliskiej 6 J/28 o powierzchni 37,54 m2.
Radna Zofia Kroc zapytała, co z wyposażeniem mieszkania. 
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta mieszkanie trzeba wyposażyć. Rodzina otrzyma
z  MOPS-u  świadczenie  społeczne,  z  którego  będzie  można  zakupić  podstawowy  sprzęt.
Następnie Urząd Miasta będzie szukać sponsorów. 
Radna  Zofia  Wielemborek  stwierdziła,  że  należy  pomóc  polskiej  rodzinie  z  Ukrainy.
Poprosiła o przegłosowanie projektu oświadczenia.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zaproponował  przegłosowanie  projektu  oświadczenia
zawierającego stanowisko Rady Miejskiej w Łowiczu w sprawie wyrażenia woli udzielenia
pomocy polskiej rodzinie z Ukrainy.

17 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujący”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  jednogłośnie
oświadczenie zawierającego stanowisko Rady Miejskiej w Łowiczu w sprawie wyrażenia
woli udzielenia pomocy polskiej rodzinie z Ukrainy.

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta podziękował Radnym za jednogłośne przyjęcie
oświadczenia. 

Radny Krzysztof  Janicki w imieniu  zarządu osiedla  „Górki” zaprosił  Burmistrza  Miasta
i Radnych na spotkanie Rady osiedla z mieszkańcami w sprawie działki przy ul. Miodowej.
Spotkanie odbędzie się 20.06.2016 o godz. 17:30 w Przedszkolu „Wiosenka”.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej Michał  Trzoska  zaprosił  Radnych  na  uroczystość
odsłonięcia  kamienia  przy  ruinach  zamku  prymasowskiego,  upamiętniającego  odlot
śmigłowca Papieża Jana Pawła II z Łowicza, które odbędzie się w dniu 14.06.2016 o godz.
17:00.
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Ad. 5

Na tym zakończono obrady XXVI Sesji Nadzwyczajnej  Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała:                    Sekretarz Sesji:                      Przewodniczący Rady

J. Kardjalik                                Krzysztof Janicki                         Michał Trzoska

A. Dylik                                          
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